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Digi-ilmailun työryhmän 2. kokous, 15.9.2020 klo 14–16 

 
Osallistujat 

 
Timo Kievari, liikenne- ja viestintäministeriö, puheenjohtaja 
Leena Sirkjärvi, LVM 
Ari Laaksonen, sisäministeriö 
Ilkka Ojala, puolustusministeriö 
Heini Noronen-Juhola, Finavia  
Ari Pellinen, FinnHEMS Oy 
Eija Joro, Lappeenrannan kaupunki 
Jukka Hannola, Liikenne- ja viestintävirasto Traficom 
Jouni Riihelä, Mikkelin kaupunki 
Jonas Stjernberg, RPAS Finland ry  
Markku Roschier, RPAS Finland ry 
Hannu Latvala, Seinäjoen kaupunki  
Janne Vasama, Suomen Ilmailuliitto ry  
Jukka Pekka Kinos, Suomen Moottorilentäjien liitto ry 
Tuija Karanko, Teknologiateollisuus ry / Puolustus- ja ilmailuteollisuus (PIA) ry 
Pasi Nikama, Traffic Management Finland Group Oy (TMFG) 
Emilia Asikainen, liikenne- ja viestintäministeriö 
Esa Korjula, Esa Korjula, Redstone Aero Oy (kohdat 3–4) 
Timo Lind, VTT (kohdat 3–4) 
Juha Parantainen, liikenne- ja viestintäministeriö, työryhmän sihteeri 

 
Asialista 

 
1. Kokouksen avaus 

 
Pj avasi kokouksen. Pj totesi, että kokouksista ei ole tarkoitus laatia 
keskustelupöytäkirjaa. Työryhmässä käyty keskustelu hyödynnetään sen raportin 
laadinnassa.   

 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 
Hyväksyttiin. 

 
3. Kuuleminen: Timo Lind, VTT 

 
Timo Lind kertoi digi-ilmailuun liittyvistä kehittämishankkeista, joissa VTT on mukana. 
Keskustelussa sivuttiin mm. U-space –hanketta.  
 

 Pöytäkirja  

   

   

 8.9.2020  
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4. Kuuleminen: Esa Korjula, Redstone Aero Oy  
 

Esa Korjula kertoi Pyhtäällä kehitteillä olevasta uudentyyppisestä lentokenttäkonseptista 
ja kommentoi työryhmän aihepiiriä. Korjula kertoi professori Jorma Mäntysen laatimasta 
selonteko tulevaisuuden ilmaliikenteestä, joka olisi hyvä jakaa työryhmälle. Korjula ehdotti 
toimivallan jaon selkeyttämistä eri viranomaisten kesken sekä vuonna 2015 laaditun 
lentoliikennestrategian päivittämistä valtakunnallisen liikennejärjestelmäsuunnitelman 
päivittämisen yhteydessä. Keskustelussa tuli esille tarve foorumille tai klusterille, joka 
yhdistäisi tulevaisuuden ilmailun toimijat.  

 
5. Työryhmän tilannekatsaus 

 
Juha Parantainen kävi läpi työryhmän raportin hahmotelmaa. Tekstiä tullaan jalostamaan 
lähipäivinä ja –viikkoina. Seuraava raporttiluonnos jaetaan maanantaina aamupäivällä. 
Työryhmän jäseniltä toivotaan vinkkejä sopivasta materiaalista raporttiin. 
 
Pj totesi, että kuultaviksi seuraavissa kokouksissa yritetään saada operaattorinäkökulman 
edustajia. Kuultavaksi ehdotettiin Arttu Hollmérusta Postista.   
 
6. Muut asiat 
 
7. Seuraavat kokoukset 
 

o ti 22.9. klo 14–16 
o ti 29.9. klo 14–16 
o varalla: ti 6.10. klo 14–16 

 
 

 
Pj päätti kokouksen klo 16.00. 

 
 


